
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

 

Zápis z 4. zasedání 

Zastupitelstva města Heřmanův Městec konaného dne 16.12.2019 v 17:00 hod. 
jednací sál, Městský úřad Heřmanův Městec, Havlíčkova 801 

 

Přítomni: Josef Kozel; JUDr. Tomáš Plavec; Mgr. Marek Výborný; Otakar Volejník; Jan Bareš; Mgr. Eva Bočková; Bc. 
František Dvořák, MBA; Ing. Aleš Jiroutek; Ing. Martin Pleskot; Zdeněk Ryčl; Ing. Lenka Ulrichová; Tomáš 
Morávek; Ing. Lucie Nepovímová, MBA; Ondřej Dostál; Michaela Dyčková; Mgr. Klára Husáková; Jan 
Řehák; Mgr. Stanislav Mráz; Jiří Pošík; Ing. Zdenka Sedláčková 

Omluveni: Mgr. Alena Stránská 

Zapsala: 

Ověřovatelé 

Přizváni: 

Ing. Ivana Jankovská, tajemnice 

Ing. Martin Pleskot, Jiří Pošík 

Alena Novotná, předsedkyně OV pro Konopáč, Vladislav Tomiška, předseda OV pro Chotěnice a Konopáč,  

Roman Charvát, velitel MP 
 
Schválený program: 

BOD MATERIÁL PŘEDKLÁDÁ 

1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu Josef Kozel (ST) 

2. Kontrola usnesení Ing. Ivana Jankovská (KT) 

3. Zpráva o činnosti Rady města Josef Kozel (ST) 

4. Zpráva o činnosti Finančního výboru  Jan Řehák (ZM) 

5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru Ing. Aleš Jiroutek (ZM) 

6. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Konopáč Mgr. Alena Novotná (OVK) 

7. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín Vladislav Tomiška (OVCh) 

8. Zpráva o činnosti Městské policie Roman Charvát (MP) 

9.1. Odprodej pozemku p.č. 2201/3 Josef Kozel (ST) 

9.2. Odprodej části pozemku p.č. 1173/167 man. Opočenští Josef Kozel (ST) 

9.3. Odprodej pozemků p.č. 582/14 a st. 1879 Josef Kozel (ST) 

9.4. Odprodej části pozemku p.č. 1173/167 - Jiráskovi Josef Kozel (ST) 

9.5. Odprodej části pozemku p.č. 1173/167 - p. Tetřev Josef Kozel (ST) 

9.6. Odprodej pozemku p.č. st. 1007 a části p.č. 158/12 Josef Kozel (ST) 

9.7. Odkup části pozemku p.č. 1396 Josef Kozel (ST) 

10. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku ze psů Josef Kozel (ST) 

11. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku z pobytu Josef Kozel (ST) 

12. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za užívání veřejného prostranství Josef Kozel (ST) 

13. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za komunální odpad Josef Kozel (ST) 



14. Obecně závazná vyhláška o zákazu konzumace alkoholických nápojů na některých 
veřejně přístupných místech 

JUDr. Tomáš Plavec (MST) 

15. Hospodaření města 2019 - stav k 30.9.2019 Josef Kozel (ST) 

16. Rozpočtové opatření Zastupitelstva Města Heřmanův Městec č. 4 /2019 Josef Kozel (ST) 

17. Rozpočet města na rok 2020 Josef Kozel (ST) 

18. Diskuse Ing. Ivana Jankovská (KT) 

19. Závěr Ing. Ivana Jankovská (KT) 

 
 
K jednotlivým bodům programu: 
 
1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta přivítal přítomné konstatoval, že je přítomno 20 zastupitelů, omluvila se p. Stránská ze zdravotních 
důvodů a zasedání je tak usnášeníschopné. Podal informaci o distribuci podkladových materiálů zastupitelům, kteří je 
měli k dispozici od 6.12.2019, ve stejný den byla zpřístupněna veřejná podoba podkladů pro zasedání na úředních 
deskách a webových stránkách města a pozvánka na zasedání byla zveřejněna na výlepových plochách a hlášena v 
městském rozhlase. Návrh rozpočtu města byl zveřejněn od 29.11.2019. Ověřený a podepsaný zápis ze zasedání 
zastupitelstva ze dne 23.9.2019 byl rovněž v zákonném termínu zveřejněn.  
 
Dle platného jednacího řádu zastupitelstva města pan starosta určil zapisovatelkou zápisu p. Jankovskou a navrhl 
ověřovatele zápisu p. Jiřího Pošíka a Martina Pleskota a požádal o hlasování. Návrh byl jednomyslně schválen. 
 
S ohledem na podanou námitku k zápisu ze zasedání zastupitelstva města ze dne 23.9.2019 panem Janem Řehákem 
dne 2.10.2019, kterou obdrželi všichni zastupitelé e-mailem vč. vyjádření tajemnice MěÚ p. Ivany Jankovské, předložil 
zastupitelstvu návrh na doplnění zápisu z minulého zasedání. K doplnění je navržena textace vycházející z textu 
námitky podané panem Řehákem, doplněné o vyjádření p. Jiroutka a její plné znění je obsahem návrhu usnesení. Bez 
dalších připomínek ostatních zastupitelů bylo hlasováno o námitce a doplnění zápisu schváleno. 
 
Dále pan starosta předložil návrh programu nadcházejícího jednání a požádal o jeho odsouhlasení. I ten byl 
jednomyslně schválen. 
 
Usnesení č.: Z/2019/060 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
že zapisovatelkou zasedání byla určena Ing. Ivana Jankovská 

 

II. 
 

s c h v a l u j e 
ověřovatele zápisu Ing. Martina Pleskota a pana Jiřího Pošíka 

 

III. 
 

s o u h l a s í 
s námitkou k zápisu z 23.9.2019 zastupitele pana Jana Řeháka (Heřmani) a doplňuje znění zápisu v podobě: 
 
BOD 8. Zpráva o činnosti Městské policie o odstavec: 
Na dotaz zastupitele Ing. Aleše Jiroutka (Patrioti HM) ohledně sražené srny, kterou údajně měla MP odvézt, velitel 
MP pan Roman Charvát odpověděl, že srna ožila a utekla do lesa, o čemž byl bezprostředně informován pan 
Vladimír Novák z honebního společenství. 
 



BOD 11. Soudní spor čp.801 - Rudolf Kmoch, spol. s r.o. o odstavec: 
Na dotaz zastupitele Jana Řeháka (Heřmani), týkající se výše dosud vzniklých nákladů na právní služby města 
v tomto soudním sporu, vedoucí Finančního odboru MěÚ Ing. Miloslav Vítek odpověděl, že se jedná o částku 
přibližně 244 tisíc Kč. 

 

IV. 
 

s c h v a l u j e 
navržený program zasedání  
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
2. Kontrola usnesení 

Předkládá: Ing. Ivana Jankovská - tajemnice 
 
Pan starosta předložil přehled usnesení přijatých zastupitelstvem města, která měla termín splnění v období od 
23.9.2019. do 16.12.2019. Všechna byla splněna v termínu, s výjimkou usnesení č. Z/2018/090 "Směna části pozemku 
p.č. 2376", kterým byla schválena směna tohoto pozemku podle žádosti majitelek, paní Mgr. Ivety Blehové a paní Olgy 
Michkové. Město objednalo a předložilo majitelkám geometrický plán, který ony musí odsouhlasit. Ke dni 6.12.2019 
(odeslání podkladů pro jednání zastupitelstva) majitelky geometrický plán neodsouhlasily. Na základě výše uvedeného 
je navrženo posunout termín splnění na 30.6.2020. V průběhu projednávání tohoto bodu programu p. Výborný opustil 
zasedání a hlasování se nezúčastnil. 
 
Usnesení č.: Z/2019/061 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
předloženou kontrolu usnesení s termínem splnění od 23.9.2019 do 16.12.2019 

 

II. 
 

s c h v a l u j e 
prodloužení termínu pro splnění usnesení č. Z/2018/090 "Směna části pozemku p.č. 2376" na 30.6.2020 
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 



Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
3. Zpráva o činnosti Rady města 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta přednesl zprávu o činnosti rady města za období od 10.9. 2019 do 2.12. 2019. Konstatoval, že rada města 
zasedala za toto období 6krát a na dvě jednání byli přizváni hosté - městský architekt pan Ondřej Teplý a makléř 
společnost Allrisk pan Tomčík. Členové rady města absolvovali návštěvu zdejší základní školy za účelem seznámení se 
s možnostmi rekonstrukce prostor pro potřeby výuky a školní družiny.  Přiblížil přípravu a projednávání rozpočtu pro 
rok 2020. Informoval o přípravě 1. změny územního plánu, která se bude projednávat 13.1.2020 v jednacím sále 
úřadu, na program jednání zastupitelstva se zřejmě dostane v březnu roku 2020. Podrobně se věnoval usnesení č. 
Z/2019/023, kterým zastupitelstvo města uložilo radě města zabývat se zjištěními finančního výboru, která se týkala 
kontrol v příspěvkových organizacích. Projednání se zúčastnili členky finančního výboru, vedoucí finančního odboru, 
členka zastupitelstva a daňový poradce. Výstupem z těchto jednání je návrh systému kontrol, se kterými byli 
seznámeni ředitelé příspěvkových organizací. Rovněž se věnoval dopisu p. Jaroslava Heřmánka, majitele nemovitosti 
čp. 536 v ulici Šimonkova - část pod skálou, adresovaném všem zastupitelům města a ve stručnosti reprodukoval svoji 
odpověď na tento dopis. Zmínil kromě jiného, že v měsíci listopadu byli majitelé nemovitostí v této lokalitě 
informováni o dalším postupu, upozornil, že se připravuje stavební řízení a po obdržení stavebního povolení bude tato 
akce navržena do rozpočtu města. Vyzval k diskuzi, nikdo se do ní nepřihlásil, proto vyzval k hlasování.  
   
Usnesení č.: Z/2019/062 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti rady města za období od 10.9. do 2.12.2019 
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
4. Zpráva o činnosti Finančního výboru  

Předkládá: Jan Řehák - zastupitel 
 
Pan předseda Finančního výboru přednesl zprávu o činnosti výboru za období od 23.9.2019 do 4.12.2019. Zmínil se o 
proběhlých zasedáních výborů a provedených kontrolách příspěvkových organizací a navrhl plán činnosti výboru pro 
rok 2020. Konstatoval, že finanční výbor neměl připomínek k připravovanému rozpočtu. 



Usnesení č.: Z/2019/063 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
zprávu o činnosti Finančního výboru za období od 23.9.2019 do 4.12.2019. 

 

II. 
 

s c h v a l u j e 
předložený plán činnosti Finančního výboru pro rok 2020: 
- kontrola vybraných investičních akcí 
- účast na výběrových řízeních 
- podávání stanovisek k rozpočtu 
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný nepřítomen Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru 

Předkládá: Ing. Aleš Jiroutek - zastupitel 
 
Před projednáváním tohoto bodu se pan Výborný vrátil do jednacího sálu na jednání. Pan předseda Kontrolního 
výboru předložil zprávu o činnosti výboru za období od června 2019 do prosince 2019, vyjmenoval proběhlé kontroly a 
předložil zápisy z kontrol, které byly ukončeny. Konstatoval, že do podkladových materiálů byly zařazeny všechny 
písemnosti, které dne 6.12.2019 doručil na sekretariát úřadu a byly podepsány kontrolujícími členy výboru i 
kontrolovanými osobami. V rámci zprávy o činnosti předložil ke schválení plán činnosti výboru pro rok 2020. Blíže se 
věnoval kontrole kamerového systému, která ještě není dokončena, dovolával se právního vzdělání pana 
místostarosty a požádal o jeho stanovisko ke zveřejnění kamerového záznamu znečištění vozidla městské policie, ten 
odpověděl, že se zveřejněním videozáznamu souhlasil. 
Komentoval porušení smlouvy při budování umělého povrchu fotbalového hřiště a navrhl postoupení ke kontrole 
krajskému úřadu. Pan Výborný připomněl, že je to stanovisko předsedy výboru, nikoliv celého výboru. Upozornil na 
nekoordinované kontroly, kdy se během 1 týdne na kontrolu příspěvkové organizace dostaví finanční a vzápětí i 
kontrolní výbor. Požádal o společný plán kontrol obou výborů s cílem nekomplikovat práci ředitelům příspěvkových 
organizací. Pozastavil se i nad návrhem plánu činnosti pro rok 2020, kde je zahrnuta účast na kontrolních prohlídkách 
na stavbách. Pan starosta vyzval k vyjádření stanoviska p. Volejníka, kterého p. Jiroutek označil jako spoluautora plánu 
činnosti. Pan Volejník se vyjádřil k výtce na téma duplicitních kontrol a uznal, že je oprávněná. Pan místostarosta se 
pozastavil nad výtkami p. Jiroutka uvedenými v nepodepsané zprávě o kontrole a jejich oprávněností, uvedl že pokud 
by vůbec k porušení smlouvy došlo, bylo by zanedbatelné. Pan Jiroutek ocitoval z předmětné smlouvy na budování 
umělého povrchu fotbalového hřiště některé články a odstavce, pan starosta reagoval, že kontrola této akce není 
uzavřena a je unfer ji v tomto stavu prezentovat. Paní tajemnice doplnila pana starostu s tím, že zprávy o proběhlých 
kontrolách pan Jiroutek přinesl dne 6.12.2019 tj. v den odeslání podkladů pro jednání a některé zprávy nebyly 
podepsány členy kontrolního výboru, kteří kontrolu provedli, a proto je panu Jiroutkovi vrátila. Citovala zákon o 
obcích, který uvádí, že zápis o kontrole podepisují ti, co kontrolu provedli a zaměstnanec, jehož činnosti se kontrola 
týkala a připojí vyjádření, které se spolu se zápisem předloží zastupitelstvu města. Metodika ministerstva vnitra pak 



uvádí, že by měl být v zápise uveden důvod, proč zaměstnanec odmítl podepsání. Připomněla, že zápis z kontroly s 
doplněním podpisů kontrolujících ji dosud nebyl předán, ač to pan Jiroutek slíbil a upozornila, že výtky v zápise jsou 
závažného charakteru a je třeba dát čas p. Jožákovi ke zpracování stanoviska. Informovala, že před jednáním 
zastupitelstva proběhlo jednání s panem Jiroutkem, panem Jožákem a jí, kde bylo dohodnuto, že po 20. lednu 2020 
pan Jožák předloží své stanovisko za účasti tajemnice úřadu panu Jiroutkovi. Pan místostarosta vznesl protinávrh 
vynechat z plánu kontrol účast na kontrolních prohlídkách na stavbách, o kterém bylo hlasováno. Bylo přijato 
upravené usnesení. 
 
Usnesení č.: Z/2019/064 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
zprávu o činnosti Kontrolního výboru za období červen až prosinec 2019 

 

II. 
 

s c h v a l u j e 
předložený plán činnosti Kontrolního výboru pro rok 2020: 
- kontrola plnění usnesení rady a zastupitelstva města 
- kontrola dodržování právních předpisů vydaných Městem Heřmanův Městec 
- kontrola vyřizování stížností, petic, podnětů a připomínek občanů, včetně schránky důvěry 
- kontrola (namátková) přípravy a realizace veřejných zakázek 
- účast členů kontrolního výboru v komisích pro veřejné zakázky, dle požadavků Města Heřmanův Městec 
- kontrola dokumentů hospodářské i právní povahy příspěvkových organizací zřízených Městem Heřmanův Městec 
- kontrola dodržování pravidel pro přidělování bytů ve vlastnictví Města Heřmanův Městec 
- kontrola dodržování zákonů a pravidel pro používání kamer Města Heřmanův Městec, které pořizují záznam 
veřejných prostranství 
- úkoly zadané zastupitelstvem Města Heřmanův Městec 
 
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník proti Jan Řehák proti 
Jiří Pošík proti Tomáš Morávek zdržel se 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA proti Mgr. Stanislav Mráz proti 
Ing. Aleš Jiroutek proti Mgr. Eva Bočková proti 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 12, Proti: 7, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
6. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Konopáč 

Předkládá: Mgr. Alena Novotná - předsedkyně Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín 
 
Paní předsedkyně Osadního výboru pro Konopáč předložila zprávu o činnosti výboru od minulého jednání 
zastupitelstva města do dne 5.12.2019. Zmínila se o spolupráci městského architekta nad úpravou návsi v Konopáči, 
seznámila s čerpáním rozpočtu za rok 2019 a s plánem činnosti pro rok 2020. 
 
Usnesení č.: Z/2019/065 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 



I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
zprávu o činnosti  Osadního výboru pro Konopáč ke dni 5.12.2019 
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
7. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín 

Předkládá: Vladislav Tomiška - předseda Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín 
 
Pan předseda Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín přednesl zprávu o činnosti za období od 27.8.2019. Zmínil se o 
slavnosti u příležitosti přemístění pomníku padlých 28. září 2019, o instalaci nové čekárny na autobus a o čerpání 
rozpočtu za rok 2019. Na řešení čeká sad, kde usychají všechny stromy. 
 
Usnesení č.: Z/2019/066 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
zprávu o činnosti Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín za období od 27.8.2019. 
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
8. Zpráva o činnosti Městské policie 

Předkládá: Roman Charvát - velitel městské policie 
 
Velitel Městské policie předložil zprávu o činnosti policie za období od 1.9.2019 do 30.11.2019. Činnost strážníků 
zahrnovala především dohled nad pořádkem ve městě, řešení přestupků na úseku dopravy a přestupků proti 



veřejnému pořádku (kuřáci v parku), informoval o přestupcích předaných správním orgánům a trestných činech 
předaných k došetření Policii ČR.  Strážníci spolupracovali se sociálním odborem úřadu při rizikových jednáních, s 
Policií ČR při řešení domácího násilí, spolupátrání po hledaných osobách a při vážnějších dopravních nehodách. 
Objasnili případ sprejerství a zasahovali proti podomním prodejcům. Za přestupky bylo vybráno 47 600 Kč. Rozběhla 
se spolupráce s obcí Stojice na základě veřejnosprávní smlouvy.  
Zazněl dotaz p. Řeháka na telefonování za jízdy velitelem městské policie, ten odpověděl, že ze zákona mají složky 
policie a ozbrojených sil výjimku a telefonovat za jízdy můžou. Pan Řehák doplnil dotaz na telefonování velitele za 
jízdy v soukromém autě, ten odpověděl, že pokud má důkaz, ať podá stížnost. Dále se pan Řehák dotázal, zda se 
omluví za osočení zastupitele v téměř rok staré záležitosti znečištění vozidla městské policie. Pan Charvát odpověděl, 
že dosud nemá výsledek, přestupková komise mu ho nesdělila a ani k tomu není oprávněna. Další dotaz byl na plán 
velitele odejít od městské policie a odvedení městských strážníků s sebou, pan velitel odpověděl, že toto není na 
pořadu dne. Na dotaz p. Jiroutka, zda je o tom pan starosta informován, reagoval pan starosta kladně.  
Pan Pošík doporučil pozastavit vyjednávání s obcí Prachovice za účelem podepsání veřejnosprávní smlouvy o 
spolupráci na úseku městské policie. Pan starosta odpověděl, že jednání je pozastaveno.  
Pan Jiroutek se vrátil k zasedání zastupitelstva v září na téma sražené srny, opravil, že to byl srnec a podle velitele 
utekl, podle hospodáře mu byla slíbena trofej. Další připomínku na toto téma podá pan Jiroutek písemně.   
 
Usnesení č.: Z/2019/067 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
zprávu o činnosti Městské policie za období od 1.9.2019 do 30.11.2019 
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
9/1. Odprodej pozemku p.č. 2201/3 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost paní Romany Farrugiaové o odkoupení městského pozemku parcelní číslo 
2201/3 v k.ú. Heřmanův Městec. Jedná se o pozemek, který je uvnitř zahrady paní Farrugiaové a město k němu nemá 
volný přístup. Odbor Správy majetku a městský architekt neměli k odprodeji námitky, rada města rovněž doporučila. 
  
Usnesení č.: Z/2019/068 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
odprodej pozemku parcelní číslo 2201/3 v k.ú. Heřmanův Městec paní Romaně Farrugiaové za cenu dle platné 
Cenové mapy města ve výši 273,- Kč/m2. 

 



II. 
 

u k l á d á 
zajistit podepsání kupní smlouvy s paní Romanou Farrugiaovou 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.01.2020 
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
9/2. Odprodej části pozemku p.č. 1173/167 man. Opočenští 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost manželů Opočenských na odkoupení části pozemku parcelní číslo 1173/167 
v k.ú. Heřmanův Městec. Jedná se o pozemek v lokalitě Pod Nádražím, který město získalo směnou s manželi 
Nešetřilovými. Žadatelé mají ke své zahradě připloceno cca 80 m2 z tohoto pozemku z dob vlastnictví pozemku 
panem Nešetřilem. Odbor Správy majetku a městský architekt odprodej odsouhlasili, rada města odprodej doporučila.  
 
Usnesení č.: Z/2019/069 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
odprodej části pozemku parcelní číslo 1173/167 o výměře cca 80 m2 manželům Veře a Vladimíru Opočenských, za 
cenu 273,- Kč/m2. 

 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit podepsání kupní smlouvy s man. Opočenskými 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 30.04.2020 
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   



  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
9/3. Odprodej pozemků p.č. 582/14 a st. 1879 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost pana Václava Kutlvašra o odkoupení pozemků parcelní číslo 582/14 a st. 
1879 v k.ú. Heřmanův Městec. Pozemky se nachází v lokalitě Ježkovka a odbor Správy majetku a městský architekt 
nesouhlasili s odprodejem a rada města jej zastupitelstvu rovněž nedoporučila. Důvodem negativních stanovisek je 
poloha pozemků, které jsou v této lokalitě a jedinou manipulační plochou pro potřeby města. 
 
Usnesení č.: Z/2019/070 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej pozemků parcelní číslo 582/14 a st. 1879 v k.ú. Heřmanův Městec panu Václavu Kutlvašrovi 

 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování žadatele pana Kutlvašra o výsledku zastupitelstva 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.01.2020 
 

  
Jan Bareš zdržel se Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák zdržel se 
Jiří Pošík zdržel se Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA zdržela se Mgr. Stanislav Mráz zdržel se 
Ing. Aleš Jiroutek zdržel se Mgr. Eva Bočková zdržela se 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 13, Proti: 0, Zdrželi se: 7, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
9/4. Odprodej části pozemku p.č. 1173/167 - Jiráskovi 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost manželů Jiráskových o odkoupení části pozemku parcelní číslo 1173/167 v 
k.ú. Heřmanův Městec, v lokalitě Pod Nádražím, který je v územním plánu veden jako plocha pro individuální bydlení. 
Odprodejem části pozemku by došlo k porušení celistvosti, jak bylo patrné z promítnuté mapky. Nesouhlasné 
stanovisko vydal městský architekt, odbor Správy majetku a rada města odprodej také nedoporučila. pan starosta 
doplnil, že nevylučuje budoucí možný prodej po zpracování studie tohoto území. 
 
 Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej části pozemku parcelní číslo 1173/167 manželům Miluši a Pavlovi Jiráskovým 

 



II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování manželů Jiráskových  
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA zdržel se 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl zdržel se 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník zdržel se Jan Řehák zdržel se 
Jiří Pošík zdržel se Tomáš Morávek zdržel se 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA zdržela se Mgr. Stanislav Mráz zdržel se 
Ing. Aleš Jiroutek zdržel se Mgr. Eva Bočková zdržela se 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení nebylo přijato. Hlasování - Pro: 10, Proti: 0, Zdrželi se: 10, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
 
9/5. Odprodej části pozemku p.č. 1173/167 - p. Tetřev 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost pana Zděňka Tetřeva o odkoupení části pozemku parcelní číslo 1173/167 v 
k.ú. Heřmanův Městec v ulici Pod Nádražím, který je v územním plánu veden jako plocha pro výstavbu rodinných 
domů. Nesouhlasné stanovisko odboru Správy majetku a městského architekta i stanovisko rady města o 
nedoporučení odprodeje má stejný důvod jako v předchozím případě u žádosti manželů Jiráskových. Stejně tak pan 
starosta nevyloučil budoucí možný prodej po zpracování studie tohoto území. 
 
Usnesení č.: Z/2019/071 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej částí pozemku parcelní číslo 1173/167 v k.ú. Heřmanův Městec panu Zdeňku Tetřevovi 

 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování pana Tetřeva o výsledku  
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.01.2020 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl zdržel se 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník zdržel se Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA zdržela se Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek zdržel se Mgr. Eva Bočková zdržela se 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 15, Proti: 0, Zdrželi se: 5, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 



 
9/6. Odprodej pozemku p.č. st. 1007 a části p.č. 158/12 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost pana Jindřicha Pruška o odkoupení pozemku parcelní číslo st. 1007 v k.ú. 
Heřmanův Městec, jedná se o pozemek pod garáží, která je v jeho vlastnictví. Dále pan Prušek požádal o odprodej 
částí pozemku parcelní číslo 158/12, který je v územním plánu veden jako dopravní silniční infrastruktura a sousedí s 
garáží. Městský architekt, odbor Správy majetku i rada města vydali nesouhlasné stanovisko k odprodeji. Rada města 
zaujala nedoporučující stanovisko, není jasná budoucnost vzhledem k neupřesněným plánům majitele sousední 
nemovitosti p. Kvítka. Také v tomto případě nevyloučil budoucí možný prodej. 
 
Usnesení č.: Z/2019/072 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej částí pozemku parcelní číslo 158/12 a pozemku parcelní číslo st. 1007 o výměře 21 m2 panu Jindřichu 
Pruškovi  

 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování žadatele p. Pruška o výsledku zastupitelstva 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 31.01.2020 
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák zdržel se 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA zdržela se Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek zdržel se Mgr. Eva Bočková zdržela se 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 16, Proti: 0, Zdrželi se: 4, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
9/7. Odkup části pozemku p.č. 1396 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil nabídku paní Peckové na odkup části pozemku parcelní číslo 1396 v k.ú. Heřmanův Městec. 
Město již vlastní 1/4 tohoto pozemku a paní Pecková nabídla městu k odkoupení zbývající 3/4 pozemku, který se 
nachází se vedle silnice směrem na Čáslav. Dle znaleckého posudku je cena podílu paní Peckové vyčíslena na 
64.642,50 Kč. Paní Pecková s cenou dle znaleckého posudku souhlasí a rada města odkup doporučila. 
 
Usnesení č.: Z/2019/073 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
odkoupení 3/4 pozemku parcelní číslo 1396 v k.ú. Heřmanův Městec od paní Evy Peckové 



 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit podepsání kupní smlouvy s paní Peckovou 
 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 28.02.2020 
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
10. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku ze psů 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil návrh na úpravu Obecně závazné vyhlášky o místním poplatku ze psů, ke kterému dochází z 
důvodu velké novely zákona o místních poplatcích, která byla schválena sněmovnou dne 15.10.2019. V obecně 
závazné vyhlášce se tak změní nejen některé pojmy (např. "trvalý pobyt" se mění na "přihlášení", "poplatková 
povinnost" na "poplatek", ale hlavně snížená sazba poplatku, která nebude nadále vázána na poživatele některého z 
důchodů, ale pouze na dovršení stáří 65 let. Dále se rozšiřuje osvobození od poplatku, ze zákona se bude vztahovat i 
na držitele průkazu ZTP. Rada města návrh obecně závazné vyhlášky doporučila k přijetí. 
 
Usnesení č.: Z/2019/074 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

v y d á v á 
Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2019 o místním poplatku ze psů 
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 



 
11. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku z pobytu 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil návrh na úplně novou Obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku z pobytu, která nahrazuje 
původní vyhlášku o poplatku za lázeňský a rekreační pobyt a poplatku z ubytovací kapacity. Při zpracování této 
vyhlášky bylo postupováno podle vzoru ministerstva vnitra. Město určuje ohlašovací povinnost, lhůta je navržena na 
15 dní od zahájení i ukončení činnosti spočívající v poskytování úplatného pobytu. V sazbě poplatku je navržena částka 
10,-Kč za každý započatý den pobytu a splatnost poplatku každé pololetí příslušného kalendářního roku. Rada města 
přijetí doporučila. Pan Řehák navrhl vzhledem k výši příjmu (v rozpočtu cca 20 000 Kč) a nákladům, které správa 
poplatku přináší, poplatek zrušit. Bylo hlasováno o návrhu p. Řeháka. 
 
Usnesení č.: Z/2019/075 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

v y d á v á 
obecně závaznou vyhlášku č. 2/2019 o zrušení Obecně závazné vyhlášky č. 7/2010 o místním poplatku z ubytovací 
kapacity ze dne 13.12.2010 a o zrušení Obecně závazné vyhlášky č. 8/2010 o místním poplatku za lázeňský nebo 
rekreační pobyt ze dne 13.12.2010. 
 

  
Jan Bareš proti Bc. František Dvořák, MBA proti 
Ondřej Dostál zdržel se Zdeněk Ryčl proti 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec zdržel se Josef Kozel zdržel se 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 14, Proti: 3, Zdrželi se: 3, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
12. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za užívání veřejného prostranství 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil návrh na aktualizaci Obecně závazné vyhlášky o místním poplatku za užívání veřejného 
prostranství v souladu s novelou zákona o místních poplatcích. Návrh mění nejen některé pojmy, např. "trvalý pobyt" 
se mění na "přihlášení" nebo "poplatková povinnost" na "poplatek", ale také osvobození za vyhrazení trvalého 
parkovacího místa pro držitele průkazu nejen ZTP/P, ale i ZTP. Dále návrh mění pojem "určen" u akcí pořádaných na 
veřejném prostranství na "odveden", dále se vypouští osvobození od poplatku pro stánkaře na akci Rozsvícení 
vánočního stromu. Důvodem návrhu je, že stánkaři neplatí poplatek a nemají tak v den konání akce motivaci přijet na 
trhy a stává se, že plánovaná místa zůstanou neobsazena. Rada města přijetí novely obecně závazné vyhlášky 
doporučila. 
 
Usnesení č.: Z/2019/076 
 
 Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

v y d á v á 
Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2019 o místním poplatku za užívání veřejného prostranství 



 
  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
13. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za komunální odpad 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil návrh Obecně závazné vyhlášky o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů, jejíž původní znění se mění z důvodu novely zákona 
o místních poplatcích, a to v terminologii např. "trvalý pobyt" se mění na "přihlášení", "poplatková povinnost" se mění 
na "poplatek". V čl. 2 se v této souvislosti celé písm. a) ruší a nahrazuje jej věta "fyzická osoba přihlášená v obci".  
V čl. 3 je bod 7 přidán na základě zákona, dále je navrženo osvobození pro osoby nejen v zahraničí, ale po dobu 12 
měsíců mimo území města i v rámci ČR.  Náklady na svoz komunálního odpadu se kvůli nově uzavřené smlouvě se 
svozovou společností oproti nákladům z roku 2017 o hodně zvýšily, skutečné náklady za likvidaci komunálního odpadu 
tak činí 904 Kč na osobu. Maximální výše poplatku dle zákona by činila 702 Kč za osobu. Členové rady doporučili zvýšit 
poplatek na 600,- Kč/rok.  
 
Usnesení č.: Z/2019/077 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

v y d á v á 
obecně závaznou vyhlášku č. 4/2019 o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
 



 

14. 

 

Obecně závazná vyhláška o zákazu konzumace alkoholických nápojů na některých veřejně přístupných místech 

Předkládá: JUDr. Tomáš Plavec - místostarosta města 
 
Pan místostarosta předložil návrh Obecně závazné vyhlášky o zákazu požívání alkoholických nápojů na veřejných 
místech, přiblížil důvody, které k zákazu vedly a sdělil ve kterých částech města by měla vyhláška platit. Rada města k 
návrhu vyhlášky vydala doporučující usnesení. Pan Řehák se dotázal, jak se prokáže, že je občan pod vlivem alkoholu, 
velitel odpověděl, že alkotestem, popř. zabavením nápoje a jeho rozborem. 
 
Usnesení č.: Z/2019/078 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

v y d á v á 
obecně závaznou vyhlášku č. 5/2019 o zákazu konzumace alkoholických nápojů na některých veřejně přístupných 
místech 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák zdržel se 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
15. Hospodaření města 2019 - stav k 30.9.2019 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání plnění a čerpání rozpočtu města Heřmanův Městec k 30.9.2019 ve struktuře 
schválené zastupitelstvem. Konstatoval, že příjmy celkem jsou plněny na úrovni téměř 80 %, výdaje celkem jsou 
čerpány ve výši téměř 64 %, z toho běžné 69 % a kapitálové 51 %. Doplnil, že čerpání investic se ve 4.čtvrtletí roku 
zvýšilo, a ještě se do konce roku zvýší. Celková bilance plnění rozpočtu k 30.9.2019 činí cca + 7,0 mil Kč. Dále předložil 
plnění a čerpání rozpočtu vedlejšího hospodářství k 30.9.2019. Lesní hospodářství vykázalo zisk ve výši 1 576 158,-Kč. 
V mírném zisku byly i služby ve výši 10 364,-- Kč a hřbitov ve výši 16 569,-- Kč. Naopak se ztrátou hospodařilo veřejné 
WC -326 268,-- Kč. Zisk VH k 30.9.2019 byl v celkové výši 1 275 116,-- Kč. Na účtech města je cca 50 mil. Kč. 
 
Usnesení č.: Z/2019/079 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
1. plnění a čerpání rozpočtu města Heřmanův Městec k 30.9.2019 
2. plnění a čerpání rozpočtu VH města Heřmanův Městec k 30.9.2019 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 



Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
16. Rozpočtové opatření Zastupitelstva Města Heřmanův Městec č. 4 /2019 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil návrh Rozpočtového opatření č. 4/2019, které se se týká schválených dotací na straně příjmů a 
výdajů a některých přesunů mezi výdaji běžnými a kapitálovými, v rámci úprav rozpočtu. Celková bilance opatření je 
cca + 184 tis. Kč. 
 
Usnesení č.: Z/2019/080 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

s c h v a l u j e 
rozpočtové opatření č. 4/2019 dle položkového znění, které je přílohou tohoto usnesení 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník pro Jan Řehák pro 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro Mgr. Stanislav Mráz pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 20, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
17. Rozpočet města na rok 2020 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta informoval o přípravě rozpočtu na rok 2020 finančním odborem pod vedením vedoucího odboru, o 
pracovních poradách rady města i zastupitelstva města nad rozpočtem a projednání návrhu rozpočtu na zasedání 
Finančního výboru zastupitelstva města. Předložil projednaný návrh rozpočtu města včetně návrhu rozpočtu 
vedlejšího hospodářství na rok 2020 ve struktuře a vazbě na Střednědobý výhled města stanovený na roky 2019-2024.  
Pan starosta dále předložil rozpočet Dobrovolného svazku obcí Heřmanoměstecko, jehož je naše město členem. 
Návrh rozpočtu byl svazkem schválen na jednání členských obcí ve středu 4.12.2019. 
Informoval, že v návrhu rozpočtu je zapojen investiční úvěr, který je nastaven na obecné zajištění finančních 
prostředků pro investiční akce města. Úvěr má maximální rámec 50 mil. Kč s možností postupného zapojení financí a 
volbou čerpání od 1.3.2020 do 31.12.2021 s tím, že splácení úvěru započne až dle skutečně čerpané částky od 
31.1.2022. Předpokládá, že průběh staveb, výsledky soutěží a příjem dotací v průběhu let 2020-2021 ovlivní 
financování investic tak, že nedosáhnou úvěrový limit 50 mil. Kč a finanční zapojení z KB tak bude ve výsledku nižší. 
Předkládá optimální variantu úvěru s fixací po celou dobu splatnosti s 10ti letým splácením a úrokovou sazbou 1,84%. 



Splácení umožňuje i jednorázové splacení úvěru z došlých dotačních prostředků na jednotlivé investiční akce města 
libovolně v celém průběhu čerpání. Strop bezpečné zadluženosti města je 120 mil. Kč a město žádný jiný úvěr v tuto 
chvíli uzavřen nemá.  
Na závěr shrnul že příjmy jsou plánovány na úrovni 115.706.575 Kč, výdaje 179.736.724 Kč. Výdaje kapitálové jsou 
především na rekonstrukce bývalé budovy městského úřadu pro potřeby základní školy, rekonstrukce č.p. 244 pro 
sociální bydlení, ulice Tylova v souvislosti s výstavbou autobusového terminálu a rekonstrukce ulice Jiráskova. 
Novinkou je zařazení participativního rozpočtování ve výši 1 mil. Kč.  
Pan Mráz sdělil, rozpočet nepodpoří a bude hlasovat proti jeho schválení, protože on sám je konzervativní a není 
rozhazovačný. Pan Jiroutek se poptal, proč neproběhlo výběrového řízení na úvěr, starosta odpověděl, že nemusí ze 
zákona být, a tak nebylo vypsáno. Pan Výborný pochválil výši sazby na úvěr a participativní rozpočtování, které zapojí 
obyvatele do rozhodování o budoucnosti města. Pan Plavec konstatoval, že i on je konzervativní, nicméně rozpočet je 
podle jeho mínění dobře postavený.  
Pan Řehák podotkl, že považuje rozpočet za velmi odvážný a schodek 64 mil. Kč nevídaný, pozastavil se nad 
rekonstrukcí čp. 4 jako jedinou možností rozšíření prostor pro školu. Podle jeho informací bude Ministerstvo pro 
místní rozvoj ČR vypisovat nové dotační programy na období 2021-2027 pro školy a školky a nebyla tato možnost v 
návrhu rozpočtu zohledněna. V současné době jsou stavební práce neuvěřitelně drahé a myslí si, že by se mělo počkat 
období recese, které práce zlevní, přednesl připravený podrobný rozbor jednotlivých částek. Připomněl, že po dobu 11 
let může mít město fixní náklad až 5 milionů korun ročně. Doporučil zdrženlivost vzhledem k nálezu kontrolního 
výboru a doporučil zdrženlivější postup před populistickými opravami všeho co jen jde. Přednesl návrh na úpravu 
usnesení: vynechat rekonstrukci ulice Jiráskova (pan Pošík opustil sál), rekonstrukci čp. 4 až doby zajištění dotace, 
participativní rozpočtování a začít rekonstrukci čp. 244 jen po schválení dotace na tuto akci a navrhl neschválit úvěr. 
Pan Pošík se vrátil. Pan Dvořák reagoval, že je v šoku, protože na projednávání návrhu rozpočtu se všemi zastupiteli 
žádné připomínky nebyly a teď je vše špatně. Pan Volejník doplnil, že si je vědom investic, rozpočet je připraven 
dobře, ale má osobní problém se zadlužením a nejistotou získání dotací. Pan Výborný připomněl, že podle jeho 
informací ve výhlednu do roku 2027 dotace na tento typ akcí nebudou, ale děti tady jsou a podle demografické křivky 
i budou. Pan Řehák se bránil, že neřekl, že je to špatně, ale před na pracovní poradou zastupitelstva měl materiály k 
dispozici pouze od pátka do pondělí a nestihl prozkoumat všechno. Pan Dvořák konstatoval, že koncepce rozpočtu je 
dobrá, výše zadlužení je rozumná a on bude hlasovat pro schválení návrhu.  
Pan Jiroutek informoval, že nepodpoří populistický rozpočet, protože hospodaření města je v záporných číslech, a 
ještě se navrhuje se vyhodit 1 milion Kč na participaci. Vytkl paní Sedláčkové a KDU-ČSL výši úvěru, ta odpověděla, že 
úvěr na sportovní halu byl za jeho starostování 38 mil a následně se přijal úvěr na dům s pečovatelskou službou. Podle 
ní je 50 mil. Kč maximum a je pravděpodobné, že bude čerpáno méně. Všechny citované akce považuje za potřebné, a 
i ona říká třikrát šetřit, ale navržený rozpočet považuje za rozumný. Stále je právem zastupitelstva města rozhodnout 
o výši investic.  
Pan starosta připomněl podmínky úvěru a konstatoval, že se jedná o zhodnocení majetku města. Následně vyvolal 
hlasování o návrhu pana Řeháka: vynechat rekonstrukci ulice Jiráskova, rekonstrukci čp. 4 až doby zajištění dotace a 
participativní rozpočtování a začít rekonstrukci čp. 244 jen po schválení dotace na tuto akci a navrhl neschválit úvěr.  
PRO návrh pana Řeháka hlasovali: pp. Nepovímová, Jiroutek, Mráz, Pošík, Řehák, PROTI: pp. Morávek, Bareš, Dostál, 
Dvořák, Dyčková, Husáková, Ryčl, Pleskot, Ulrichová, Sedláčková, Výborný, Plavec, Kozel ZDRŽEL: pp. Bočková, 
Volejník. Úprava usnesení nebyla schválena, a proto se hlasovalo o původním návrhu usnesení. Po hlasování se pan 
Výborný omluvil a opustil sál.  
 
 
Usnesení č.: Z/2019/081 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
návrh rozpočtu DSO Heřmanoměstecko, jehož je Město Heřmanův Městec členem 

 

II. 
 

s c h v a l u j e 
zapojení úvěrového rámce do výše 50.000.000 Kč dle Indikativní nabídky financování Komerční banky, a.s. ze dne 
5.12.2020 ve variantě 4, tzn. FIX po dobu splatnosti 10 let a úrokovou sazbou 1,84 % 

 

III. s c h v a l u j e 



 rozpočet města Heřmanův Městec na rok 2020: 
- příjmy ve výši 115.706.575 Kč 
- výdaje ve výši 179.736.724 Kč 
- financování úvěrovým rámcem 50.000.000 Kč 
- zapojení prostředků let minulých 14.030.149 Kč 
 
a vedlejšího hospodářství města na rok 2020 
- výnosy ve výši 5.057.204 Kč 
- náklady ve výši 5.057.204 Kč 

 

IV. 
 

s c h v a l u j e 
závazné ukazatele rozpočtu města na rok 2020 uvedené v komentáři rozpočtu města na rok 2020 

 

V. 
 

p o v ě ř u j e 
správce rozpočtu jeho rozpisem dle plného třídění rozpočtové skladby dle vyhlášky č. 323/2002 Sb., ve znění 
pozdějších předpisů 

 

VI. 
 

u d ě l u j e 
zmocnění Radě města k provádění rozpočtových opatření do celkové výše 300.000,- Kč s tím, že úprava rozpočtu 
jednotlivé akce nesmí přesáhnout 100.000,- Kč 

 

VII. 
 

u d ě l u j e 
zmocnění radě města k provádění rozpočtových opatření bez omezení u účelově přidělených finančních 
prostředků z vyšších ÚSC, státního rozpočtu a státních fondů, případně fondů EÚ 
 

  
Jan Bareš pro Bc. František Dvořák, MBA pro 
Ondřej Dostál pro Zdeněk Ryčl pro 
Michaela Dyčková pro Mgr. Klára Husáková pro 
Ing. Martin Pleskot pro Ing. Lenka Ulrichová pro 
Mgr. Marek Výborný pro Ing. Zdenka Sedláčková pro 
JUDr. Tomáš Plavec pro Josef Kozel pro 
Otakar Volejník zdržel se Jan Řehák proti 
Jiří Pošík pro Tomáš Morávek pro 
Ing. Lucie Nepovímová, MBA proti Mgr. Stanislav Mráz proti 
Ing. Aleš Jiroutek proti Mgr. Eva Bočková zdržela se 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 14, Proti: 4, Zdrželi se: 2, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 1 
 

 
 
18. Diskuse 

Pan Dymák se zeptal na řešení zápachu plynoucího z převozu kejdy z Načešic na pole a jejich zaorání, pan Dvořák 
upozornil, že se chystá novela zákona a konstatoval, že je věcí slušnosti, aby se kejda nepřevážela v době oběda. Pan 
starosta upozornil, že jednání se zástupci společnosti VEMA Chrudim a.s. proběhlo, město bylo v pozici žadatele, ale 
nelze nic společnosti a přepravcům nařídit.  
Pan Jožák se vyjádřil k zápisu z kontroly provedené kontrolním výborem na akci rekonstrukce fotbalového hřiště, který 
mu dosud nebyl předán a ohradil se proti způsobu prezentace p. Jiroutka. 
Paní ředitelka základní školy Šindelářová poděkovala za schválení rozpočtu, ve kterém je zahrnuta plánovaná 
rekonstrukce čp. 4, která je důležitá pro děti i jejich rodiče.  



Pan Heřmánek se vyjádřil k opravě ulice Šimonkova, připomněl dopis majitelů nemovitostí.  
Jednání opustili pp. Ryčl, Husáková, Dyčková a Nepovímová.  
Pan Heřmánek v dopise upozorňoval na rizika rekonstrukce, jednal s investorem i projektantem zájmu města a 
poděkoval za informace získané od města. Na jednání se starostou a panem Jožákem se shodli, že mají společný 
zájem, ale shodu narušily různé představy vlastníků nemovitostí v dané lokalitě a zástupců města o umístění 
obrubníků a kanálových vpustí, kdy on považuje za vhodné úžlabí. Konstatoval, že je zadána projektová dokumentace 
a požádal o kontakt na projektanta a stanovil starostovi města termín 21.12.2019 na písemné vyjádření k žádosti. 
Požádal o zařazení rekonstrukce této části ulice do investičního plánu se zadáním termínu stavebního povolení. 
Starosta poděkoval za pochvalu, konstatoval, že je zahájeno stavební řízení a všichni obyvatelé této části ulice se 
stanou automaticky účastníky řízení. Slíbil písemnou odpověď. Sdělil, že do doby vydání stavebního povolení nebude 
finanční požadavek na tuto akci navržen do rozpočtového opatření.  
Pan Volejník ml. se dotázal na cenu, kterou zaplatil stánek s jídlem na heřmanoměsteckých slavnostech, pan 
místostarosta odpověděl, že zaplatil za stánek podle ceníku, za posezení se poplatek nevybral, protože ho využili i 
občané, kteří nekonzumovali a byli diváky kulturního programu. Další dotaz pana Volejníka ml. byl na bezplatné 
užívání veřejných WC, na heřmanoměsteckých slavnostech bylo použití zpoplatněno, na rozsvěcení vánočního stromu 
už byla veřejná WC k dispozici zdarma.  
Pan Navrátil se dotázal, kdy bude opraven veřejný rozhlas v ulici Šimonkova. Pan starosta odpověděl, že se opravuje 
průběžně, ale vzhledem k rozsáhlosti sítě veřejného rozhlasu nelze reagovat okamžitě a v některých lokalitách je 
opravdu provoz rozhlasu problémový.  
Opět se přihlásil pan Heřmánek s připomínkami k rychlosti vyřízení stavebního povolení na část ulice Šimonkova a 
připomněl stav železničního přejezdu na konci ulice Hálkova. Pan Celunda ho upozornil, že železniční přejezd je v 
kompetenci Českých drah nikoliv města.  

 
19. Závěr 

Pan starosta poděkoval všem přítomným za spolupráci na tomto jednání i po celý rok 2019 a popřál všem klidné 
Vánoce a mnoho zdraví a zdravého úsudku do nadcházejícího roku 2020. Jednání bylo ukončeno v 19.30 hod. 
  
 

 
 
 
 
 
 
 

JUDr. Tomáš Plavec 
místostarosta 

Josef Kozel 
starosta 

 
 
 
 

Ing. Martin Pleskot 
ověřovatel zápisu 

Jiří Pošík 
ověřovatel zápisu 

 
 


